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dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . §-a alapján? „Lát-e lehetőséget a költségvetést érintő problémák
orvoslására a jövő évi költségvetésben, illetve a költségvetést nem érintő észrevételek
mielőbbi orvoslására?" címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Dr. Hiller István oktatási és
kulturális miniszter úrnak.

Tisztelt Miniszter úr!

A közoktatás napja alkalmából több meghívást kaptam választókörzetem oktatási
intézményeiből . Egy általános iskola és egy szakközépiskola, illetve szakiskola meghívását
tudtam elfogadni és találkozhattam a pedagógusokkal, szakszervezeti vezetőkkel . Az általuk
felvetett észrevételeket az írásbeli kérdésemhez mellékelem .

Kérdezem Miniszter úrtól, lát-e lehetőséget a költségvetést érintő problémák orvoslására a
jövő évi költségvetésben, illetve a költségvetést érintő észrevételek mielőbbi orvoslására?

Várom válaszát .

Budapest, 2006 . november 29.

Melléklet: 2 db

Irományszám :

Országgyűlés Hivatala
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Czerván György
országgyűlési képviselő

FIDESZ - Magyar Polgári Szövetség
1358 Budapest, Széchenyi rkp. 19.
telefon : 441-5793, fax: 441-5132

Írásbeli kérdés



Ipari Szakközépiskola és Szakiskola
2760. NGQrkáta,.Csonka köz 6
Tel, Fax. 06 29/440-254
E- Mait : ipariszkif?monornet.hu

Végezni.

200ó.11 :21-én megtartott tantestületi ülés a megfogalmazott kérdések
Czervan György országgyűlési képviselő úr felé
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A felzárkóztató oktatásban tanulákndl kevés a szorzó
•

	

Régi fájdalom az, hogy a szakmai normatívák szóba sem jöttek . A--
szorzóknál, hogyan ellapították meg az alapot . A szakképzést tovább
rombolják .
Az állami normatíva 3 éve változatian 262 .-E Ft/fá /év

2007,szeptemberét5i új csoportfinanszírozós lép életbe, amely
tanulólétszám /hormativ osztálylétszam x 2.550 e Ft x egy
mutatószámmal.Az Iskolának egy lehetősége van, hogy az . eddigi szinten
tudja tartani bevételeit, hogy megnöveli az osztálylétszámot .
Az eddlgl zsdfolt iskola osztálylétszáma tovább emelhetd-e?
Az W számításhoz 35 fás osztályok kellenének ami szakiskoláiban
rendkívűt kedvezőtlen .
A felzárkóztatd oktatásnak az osedlynoematívája 28 fő. Tlyen létszám
mellet 5 . 6 . 7, osztályt végzett gyerekekkel milyen munkát lehet

2007. szeptemberit5l a felzárkóztató tanulók után j&6 464.000 forint
/fó/év összeg lecsökkent 210 .000 ft /fő / évre .
A felzárkóztctó tanulóink létszáma 29 fő .
A tanulási nehézséggel küzdő tanulok pld . Dislexia normatívája szintén
lecsökkent. 21yen tanulókból iskolánkban 20 fő van .
A lecsökkent normatívából kb . 10 millió Ft . hinnyunk van .
OKJ képzésben egy vidéki iskola az előirt 28 f+6s osztálynormatívát egy-
egy szakmából nem tud biztosítani .
Hosszú évek átlagában kb . 15 fős létszámot tudunk bíztosftani .
A moduláris képzés miatt melynek bevezetése 2007 . szeptember 1-tői
történik nem teszi lehetővé k(Unbaző,csoportok összevonását, így nem



lehet osztályszinten oktatni a2 egyes modulokat.( az eddig hagyományos

tantárgyak megszűnnek . )
19y tehát az osztály feltöltöttsége mutatónk kb . 0,5 . Így a normatíva

ősszege 50 %-ra csökken . Tehót minden egyes szakmánk
alulfinanszírozott .
Továbbá érthetetlen hogyan lehet egy csoportba sorainí finanszirozás

szempontjából a felzárkóztató 9 . osztályt a szakképző 11 . és 13 .

osztályt .
A felzárkóztató tanulók iskolai végzettsége kevesebb mint 8 . últalúnos

A 11 .-cs tanuló S-vagy 10 osztást végzett, a 13 . osztály pedig 4
szakközépiskolai osztályt végzett vagy érettségizett .
A hátrányos heiyzetO tanulók tanításával kapcsolatos oktatási
elképzelések és a finanszírozás tényleges elképzelése ellentmondásos,
egymással allentétos . Igen , hátrányos helyzetbe hozza azt a szakképzőt,

amely felvállalja a potenciális munkanélküliek szakmához juttatását .



Pedagógusok Szakszervezete
Nagykáta Körzeti Bizottsága

	

Czerván György Úr részére

Tisztelt Képviselő Úr!

Szeretném ezúton is megköszönni, `hogy elfogadta meghívásunkat és ellátogatott

iskolánkba/ha csak egy rövid időre is./ Hiszem, hogy ez a rövid idő is elegendő volt ahhoz,

hogy szembesüljön az oktatásügy jelenlegi és jövőbeli gondjaival .

Sajnos a körzet többi intézményében sem jobb a helyzet. Kértem, hogy jelezzék a

területen jelentkező gondokat, problémákat, a pedagógusokat leginkább foglalkoztató

kérdéseket. Ezeket szeretném összegezni és arra kérni, hogy lehetőségéhez mérten képviselje

érdekeinket a parlamentben is .

A 2006-2007-es tanév sorozatban hozott előkészítetlen adminisztrációs, törvényi

változtatásokat. Mivel ezek a 24 . órában kerültek az intézményekhez, azok értelmezése,

végrehajtása szinte minden intézménynél más-más .

Megalázó, a pedagógusok munkáját megkérdőjelező intézkedéseket rendeltek el .

Munkaidő nyilvántartás, napi elszámolás az okt.-nevelőmunkáról . Felesleges,

menetközben változtatott új és újabb táblázatok, statisztikák készíttetése. Órákig tartó

értekezletek, hogyan értelmezzük a módosításokat .

Az ingyenesen végzendő két óra túlmunka elrendelése, mely azt hivatott szolgálni, hogy a

helyettesítéseket egyáltalán el lehessen számolni . Ezt is intézményenként másképpen
értelmezték .

- Kéthavi időkerettel számolnak, így a túlmunka díjazására is csak kéthavonta kerül sor .

Az emelkedő járulékok miatt a fizetések jelentősen csökkentek már eddig is .
A következő év költségvetési megszorításai komoly anyagi terhet rónak az

önkormányzatokra, iskolákra, pedagógusokra egyaránt .

A 0% béremelés nem lehet tárgyalási alap, a tervezett áremelésekkel, inflációval
szemben.

Európai szintű oktatást várnak el tőlünk balkáni körülmények között .



Arra kényszerítik a még kitartó pedagógusokat, hogy más munkahelyet keressenek, akár

külföldön is, mert a pedagógusok tekintélyét olyan szinten járatják le, hogy komolyan

veszélyeztetik az eredményes munkát.

Azt sugallják a közvéleménybe, hogy a pedagógusok az okozói az ország gazdasági

válságáért, ezért őket kell bűntetei .

Eközben elfelejtik, hogy a jövő a mi kezűnkben van . Az oktatás lzínvonala a jövő záloga .j

Tudjuk, hogy szinte nincs olyan terület, ahonnan ne hasonló komoly gondokkal ostromolnák
Önt. Azt is tudjuk, hogy ahhoz, hogy az ország kiemelkedjen jelenlegi válságos helyzetéből,

szűkség van megszorításokra, de ezek az intézkedések legyenek átgondoltak, előremutatók,

tervezhetők, ne kétségbeesett kapkodások, melyek több anyagi és erkölcsi kárt okoznak, mint
hasznot.

Ismételten kérjük képviselje érdekeinket a parlamentben is!

Munkájához sok sikert kívánok a terület valamennyi oktatási dolgozója nevében is .

Bozsik Lászlón

PSZ körzeti titkár

Nagykáta,2006-11-23
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